



Recent decisions by the International Karting Commission (CIK)

31.08.2015



At its meeting on August 28th, 2015 in Paris (FRA), the International Karting Commission (CIK) took the following decisions.

Development of the 2016 sporting calendar

The CIK-FIA has met its commitments by fixing the 2016 sporting calendar very early to allow Drivers, Teams and ASN's to plan more comfortably for next season. The proposal submitted by the promoter WSK Promotion has been accepted by the CIK Commission. Unfortunately it was not possible to reach an agreement with the organisers to hold a Competition in Germany or Great Britain. To be approved definitively, the 2016 CIK-FIA sporting calendar must be validated by the vote of the next FIA World Motor Sport Council, on September 30th, 2015 in Paris (FRA).

2016 Sporting calendar

April 24th; Essay (FRA)

CIK-FIA European Championship for KZ, 1st Round

CIK-FIA European Championship for KZ2, 1st Round

CIK-FIA Karting Academy Trophy, 1st Round

May 15th; Zuera (ESP)

CIK-FIA European Championship for OK, 1st Round

CIK-FIA European Championship for OK-Junior, 1st Round

CIK-FIA European Championship for KZ, 2nd Round

June 5th; Adria (ITA)

CIK-FIA European Championship for OK, 2nd Round

CIK-FIA European Championship for OK-Junior, 2nd Round

CIK-FIA European Championship for KZ2, 2nd Round

June 26h; Portimao (POR)

CIK-FIA European Championship for OK, 3rd Round

CIK-FIA European Championship for OK-Junior, 3rd Round

CIK-FIA Karting Academy Trophy, 2nd Round

July 31th; Genk (BEL)

CIK-FIA European Championship for KZ, 3rd Round

CIK-FIA European Championship for KZ2, 3rd Round

CIK-FIA European Championship for OK, 4th Round

CIK-FIA European Championship for OK-Junior, 4th Round

September 4th; Kristianstad (SWE)

CIK-FIA World Championship for KZ

CIK-FIA International Super Cup for KZ2

CIK-FIA Karting Academy Trophy, 3rd Round

November 20th; Sakhir (BHR)

CIK-FIA World Championship for OK

CIK-FIA World Championship for OK-Junior

After negotiations between the Bahrain organizer and WSK Promotion, a great package has been created which ensures an attractive offer to the Drivers and Teams. The Competition at Sakhir will receive significant financial support from the Bahrain International Circuit to reduce transport and accommodation costs. From Sunday 13th November to Sunday, November 20th, the Bahrain International Circuit will provide each driver with a double room in one of the finest Bahrain's hotels, including breakfast and buffet lunch and dinner every day at the circuit. A free shuttle service between the airport, hotel and the circuit will be set up for the duration of the stay. All transport costs for shipping and storage of equipment for the teams will be paid between Italy and the circuit, each way return. The delivery of the necessary equipment, up to 100 kg per Driver, will be provided by a specific air service. Complete assistance will also be provided for all customs formalities to and from the port of Bahrain. These exceptional Competition conditions will ensure that Sakhir will be at least as accessible as a European Competition, if not better.

Adjustment of the time penalty concerning front fairings

Article 31 of the CIK-FIA Specific Prescriptions has been amended to clarify that the penalties when the front fairing is incorrectly positioned after an impact, are to be reduced from 30 to 10 seconds and automatically imposed without appeal. Any Driver found to have intentionally placed their front fairing out of position on the final lap or after the chequered flag will be excluded from the Competition. This decision takes effect immediately, with the sole exception of the 2015 CIK-FIA Karting Academy Trophy which has already completed two of its three Competitions according to the previous regulation.

[Article 31 of the CIK-FIA Specific Prescriptions \(2015 CIK-FIA Championships & Cups\)](#)

[Article 31 of the CIK-FIA Specific Prescriptions \(2015 CIK-FIA Karting Academy Trophy only\)](#)

Dernières décisions de la Commission

Internationale de Karting (CIK)

Lors de sa réunion du 28 août 2015 à Paris (FRA), la Commission Internationale de Karting (CIK) a pris les décisions suivantes.

Elaboration du calendrier sportif 2016

La CIK-FIA a tenu ses engagements en définissant très tôt le calendrier sportif 2016 afin de permettre aux Pilotes, aux Equipes et aux ASN de planifier plus sereinement la prochaine saison. La proposition soumise par le promoteur WSK Promotion a été acceptée par la Commission Internationale de Karting de la FIA. Il n'a malheureusement pas été possible de parvenir à un accord avec les organisateurs pour la tenue d'une Compétition en Allemagne et en Grande-Bretagne. Pour être définitivement entériné, le calendrier sportif 2016 de la CIK-FIA devra être validé par le vote du prochain Conseil Mondial du Sport Automobile de la FIA, le 30 septembre 2015 à Paris (FRA).

Calendrier sportif 2016

24 Avril; Essay (FRA)

Championnat d'Europe CIK-FIA de KZ, 1ère Épreuve

Championnat d'Europe CIK-FIA de KZ2, 1ère Épreuve

Trophée Académie de Karting CIK-FIA, 1ère Épreuve

15 Mai; Zuera (ESP)

Championnat d'Europe CIK-FIA de OK, 1ère Épreuve

Championnat d'Europe CIK-FIA de OK-Junior, 1ère Épreuve

Championnat d'Europe CIK-FIA de KZ, 2ème Épreuve

5 Juin; Adria (ITA)

Championnat d'Europe CIK-FIA de OK, 2ème Épreuve

Championnat d'Europe CIK-FIA de OK-Junior, 2ème Épreuve

Championnat d'Europe CIK-FIA de KZ2, 2ème Épreuve

26 Juin; Portimao (POR)

Championnat d'Europe CIK-FIA de OK, 3ème Épreuve

Championnat d'Europe CIK-FIA de OK-Junior, 3ème Épreuve

Trophée Académie de Karting CIK-FIA, 2ème Épreuve

31 Juillet; Genk (BEL)

Championnat d'Europe CIK-FIA de KZ, 3ème Épreuve

Championnat d'Europe CIK-FIA de KZ2, 3ème Épreuve

Championnat d'Europe CIK-FIA de OK, 4ème Épreuve

Championnat d'Europe CIK-FIA de OK-Junior, 4ème Épreuve

4 Septembre; Kristianstad (SWE)

Championnat du Monde CIK-FIA de KZ

Super Coupe Internationale CIK-FIA de KZ2

20 Novembre; Sakhir (BHR)

Championnat du Monde CIK-FIA de OK

Championnat du Monde CIK-FIA de OK-Junior

A la suite de négociations entre l'organisateur de Bahreïn et la WSK Promotion, une offre très attrayante est proposée aux Pilotes et aux Equipes. La Compétition de Sakhir recevra un soutien financier important de la part du Bahrain International Circuit pour réduire les coûts de transport et d'hébergement. Du dimanche 13 novembre au dimanche 20 novembre, le Bahrain International Circuit offrira à chaque Pilote une chambre double dans un des hôtels les plus confortables de Bahreïn, petits déjeuners inclus, ainsi que des buffets de déjeuner et de dîner chaque jour au circuit. Un service de navettes gratuites entre l'aéroport, l'hôtel et le circuit sera mis en place pour toute la durée du séjour. Tous les frais de transport par bateau et de stockage du matériel des équipes seront pris en charge entre l'Italie et le circuit, à l'aller comme au retour. L'acheminement de l'équipement nécessaire, jusqu'à 100 kg par Pilote, sera assuré par une liaison aérienne spécifique. Une assistance complète sera également fournie pour toutes les formalités douanières à partir et au retour du port de Bahreïn. Ces conditions exceptionnelles rendront ainsi de la Compétition de Sakhir au moins aussi accessible qu'une Compétition européenne, si ce n'est pas plus.

Ajustement des pénalités en temps concernant les carénages avant

L'article 31 des Prescriptions Spécifiques de la CIK-FIA est modifié pour préciser que les pénalités en temps, en cas de carénage avant incorrectement positionné au terme d'une Course, sont ramenées de 30 à 10 secondes et infligées automatiquement sans possibilité d'appel. Tout Pilote ayant replacé intentionnellement son carénage avant mal positionné dans le dernier tour ou après le drapeau à damier sera exclu de la Compétition. Cette décision prend effet immédiatement, à la seule exception du Trophée Académie de Karting de la CIK-FIA 2015 qui a déjà disputé deux de ses trois épreuves selon le règlement précédent.

[Article 31 des Prescriptions Spécifiques de la CIK-FIA \(Championnats & Coupes CIK-FIA 2015\)](#)

[Article 31 des Prescriptions Spécifiques de la CIK-FIA \(Trophée Karting Académie CIK-FIA 2015\)](#)